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عضو اتحادیه طلا و جواهر اظهار داشــت: حباب سکه به 2 میلیون و 
200 هزار تومان رســیده که این میزان را سنگین می دانیم. همچنین 
امروز هر گرم طلا 18 عیار یک میلیون و 720 هزار تومان معامله شد. 
عبادالله محمدولی با بیان اینکه امروز قیمت هر قطعه سکه تمام طرح 
جدید به 18 میلیون و 900 هزار تومان رسید، اظهار داشت: حباب سکه 
به 2 میلیون و 200 هزار تومان رسیده که این میزان را سنگین می دانیم. 
همچنین امروز هر گرم طــلا 18 عیار یک میلیون و 720 هزار تومان 

معامله شد.وی درباره میزان عرضه و تقاضا  ادامه داد: دادو ستد ادامه دارد 
و معامــلات بین همکاران و هم صنف ها یک نیاز بوده و در حال انجام 
اســت. موضوع  این است که تولیدکننده و فروشنده برای همان مقدار 
اندکی که تولید و عرضه می کند باید جایگزین آن طلای آب شــده را 
برای تولیدات بعدی خریداری کند اما در این مدت زمان نوسانات قیمتی، 
تقاضا برای خرید مصنوعات طلا نســبت به گذشته بسیار کاهش پیدا 
کرده  و حتی به مقدارمتوسط هم نمی رسد. عضو اتحادیه طلا و جواهر با 

اشاره برای تقاضا برای خرید سکه گفت: اگر هم شاهد افزایش تقاضا در 
بازار سکه نبوده ایم اما عده ای سرمایه های خود را به سمت سکه آورده اند 
که این شامل سرمایه هایی می شــود که معمولا قدرت خرید در سایر 
بازارها و گروه سرمایه گذاری را ندارند و همین اقدام تقاضا برای سکه را 
افزایش می دهد. وی افزود: البته تقاضا برای سکه های کم وزن بیشتر 
است و در شرایط افزایش قیمت سکه تا بالای 18 میلیون تومان تقاضا 

برای سکه های ربع و یک گرمی افزایش یافته است. 

قیمت تمام سکه در آستانه ورود به کانال ۱۹ میلیون تومان

اقتصادی

گرچه رئیس اتحادیه آجیل اعلام کرده است که هنوز قیمت این 
کالا برای شــب یلدا مشخص نشده است، این محصول از 190 

هزار تومان تا 410 هزار تومان بازار یافت می شود.
قیمت آجیل در شب یلدای 1401 بین 190 تا 410 هزار تومان 
می باشــد، اما  اتحادیه آجیل فروشان هنوز نرخ این محصول را 

اعلام نهایی نکرده است.
با نزدیک شدن به شب یلدا و افزایش تقاضا برای خرید آجیل به 
ویژه آجیل موسوم به یلدایی این محصول در بازار به قیمت های 
بســیار متفاوتی عرضه می شود به طوری که حتی بیش از 100 
درصد نیز اختلاف قیمت دارنــد؛ البته نمی توان از این موضوع 
صرف نظر کرد که این محصولات با چه کیفیتی و حتی ترکیب 

بندی از خشکبار مختلف در بازار عرضه شده است.
فروشنده ای در تهران که عنوان آجیل یلدایی اقتصادی را برای 

محصول خود انتخاب کرده اســت این محصــول را 199 هزار 
تومان به فروش می رســاند که تقریبــا مخلوطی از همه آجیل 
های شــور و شیرین شب یلدایی است؛ باید توجه داشت که این 
فروشــنده برخــی از آجیل های خود را به صورت با پوســت به 

فروش می رساند.
فروشــنده ای دیگر قیمت هر کیلوگرم آجیل شب یلدا را 399 
هــزار تومان اعلام کرده اســت و در کنار مغز های آجیلی، میوه 

های خشک شده نیز وجود دارد.
فروشــگاه دیگری قیمت آجیل اقتصــادی یلدایی را 300 هزار 
تومان، آجیل مخلوط ممتاز را 342 هزار تومان و آجیل لوکس را 

688 هزار تومان قیمت گذاری کرده است.
فروشنده ای نیز آجیل چهار مغز را 575 هزار تومان و فروشگاه 
دیگری نیــز این محصول را 525 هــزار تومان عرضه می کند 
که شامل ســه مغز بادام درختی، بادام هندی و فندق و پسته با 

پوست است.
فروشــگاهی در مجیدیه قیمت هر کیلوگــرم آجیل چهار مغز 
شــامل پســته، بادام زمینی، بادام درختی و فندوق را 660 هزار 
تومان قیمت گذاری کرده و فروشگاه دیگری در این محله آجیل 
را با این مشــخصات 576 هزار تومان قیمت گذاری کرده است. 
این فروشــگاه ها آجیل شــب یلدا را نیز 375 هزار تومان و 410 
هزار تومان به فروش می رسانند. فروشگاهی در خیابان ستارخان 
تهران آجیل شــب یلدا را 350 هزار تومان تا 400 هزار تومان به 
فروش می رســاند و فروشگاه دیگری در این منطقه آجیل شب 

یلدا را 460 هزار تومان قیمت گذاری کرده است.

قیمــت ارز رکورد زنی می کنــد و بازارهای دیگر 
از جملــه بازار خــودرو را متاثر کرده اســت. وزیر 
صمت نیــز روی تاثیر نــرخ ارز بر بــازار خودرو 
تاکید می کند اما راه حل را در جای دیگر جســتجو 
می کند. اظهارات فاطمی امین در مجلس از آمدن 
دوباره سایه مالیات بر عایدی سرمایه در بازارها به 
خصوص بازار خودرو حکایت دارد. او ساعتی قبل 
به نمایندگان مجلس گفت: راهکار متعادل کردن 
بازار خــودرو گرفتن مالیات از ســود معامله گران 

است.
در یک سال اخیر دولتمردان روی گرفتن مالیات 
تاکید ویژه ای می کننــد و »مالیات گیری« به واژه 

کلیدی در ادبیات دولت تبدیل شده است.
این روزها بازار ارز پرنوســان ظاهر شده و قیمت 
دلار رکوردهــای جدیدی را ثبــت می کند. طبق 
عادت چند ســاله اقتصاد تحریمی کشــور، نوسان 
نرخ دلار فقط در بازار ارز تمام نمی شــود و مانند 
مــوج وارد بازارهــای دیگر می شــود. نوســانات 
ارزی بازارهایــی مانند بازار خــودرو را هم به بازار 

سرمایه ای تبدیل کرده است.
حالا که افزایــش قیمت ارز بازار خــودرو را نیز 

تهدید می کند، وزارت صمت دســت به کار شــده 
است و سعی دارد با عرضه خودرو در بورس تعادل 
را به بازار برگرداند. اما اظهارات امروز وزیر صمت 
در مجلس نشان از سیاست جدید وزارت صمت در 

بازار خودرو دارد.
فاطمی وزیر صنعت، معدن و تجارت بازار خودرو 
را متاثر از نرخ ارز خوانــد و گفت: راهکار متعادل 
کردن بازار خودرو تصویب قانون مالیات بر عایدی 
سرمایه اســت. در واقع وزارت صمت برای معامله 
گران بازار خودرو خواب های جدیدی دیده است و 
قرار است در ســود خرید و فروش خودرو شریک 

شود.
در حالی که ریشــه افزایش قیمت دلار، تحریم، 
کســری بودجه و چاپ پول توســط دولت است. 
وزارت صمت با بالا آوردن پرونده مالیات برعایدی 
ســرمایه به بهانه ایجاد تعادل در بازار خودرو سعی 

دارد در سود دارایی های مردم سهیم شود.
طرح مالیات بر عایدی ســرمایه در ســال 99 در 
صحن علنی مجلس اعلام وصول شــد اما تاکنون 
برای تصویب نهایی در دســتور کار صحن علنی 
مجلس قرار نگرفته اســت. حالا ممکن اســت با 

اظهارات امروز وزیر صمت پرونده مســکوت مانده 
مالیــات گیری از مردم دوبــاره روی کار بیاید. از 
آنجایی که دولت قصد تامین منابع درآمدی برای 
کسری بودجه خود اســت، ریسک تصویب نهایی 

مالیات بر عایدی سرمایه بالاست.
البتــه اگر قرار باشــد این طــرح تصویب و در 
نهایت اجرا شــود، فقط دارایی ســرمایه گذاران 
در بــازار خــودرو را تهدید نمی کنــد، بلکه بقیه 
بازارهــا نیز زیر ذره بین مالیــات قرار می گیرد. 
این اظهارات نقطه هشــداری برای معامله گران 

بازارهای طلا، ســکه، دلار، خودرو و مســکن 
اســت که احتمالا از این پس با جدیت بیشتری 

اخبار این طرح دنبال کنند.
مالیات بر عایدی سرمایه در انتظار 

صحن مجلس
پیش از وزیر صمت نیز یکی از مدیران ســازمان 
امــور مالیاتی از طــرح دوباره مالیــات بر عایدی 
سرمایه خبر داد. ســه هفته قبل مدیرکل بازرسی 
و مبارزه با فرار مالیاتی و پولشــویی سازمان امور 
مالیاتی کشور گفت: طرح مالیات بر عایدی سرمایه 
که توسط نمایندگان تهیه شــده و به تایید دولت 
هم رسیده بود، منتظر ارائه به صحن مجلس است.
اگرچه برخی از کارشناســان این طــرح مالیاتی 
را درســت می دانند اما یکی از مهم ترین انتقادها 
به آن »ایجاد رانت« اســت. سرمایه گذاران نیز به 
این موضوع انتقاد دارند که چرا دولت باید از ســود 
سرمایه آنها کسب سود کند. در واقع اگر خطر افت 
ارزش دارایی نبود آنها به سمت سرمایه گذاری در 
بازارها نمی رفتند. انها معتقدند که اگر هم ســودی 
عایدشان شود، شــاید بتواند کمی از ارزش دارایی 
را حفظ کند که به واسطه افزایش هر روزه تورم و 

نرخ ارز تهدید می شود.
طبق این طــرح در طول مدت تملک، اگر فردی 
طلا، ارز، مسکن و خودرو خریداری و سپس اقدام 
به فروش آن کند، باید از محل ســود این معامله، 

درصدی را به عنوان مالیات پرداخت کند.
املاک در صــورت نگهداری کمتر از یکســال 
مشــمول 40 درصــد مالیات بر عایدی ســرمایه 
می شــوند که با نگهداری بیش از یکسال، سالانه 
ســه واحد درصد از نرخ مالیات بر عایدی سرمایه 
کم می شــود و از سال دوازدهم به بعد با نرخ ثابت 

چهار درصد مشمول مالیات می شوند.
مالیات بر عایدی خودرو به این صورت اســت که 
اگر کمتر از یک ســال نگهداری شود 30 درصد، 
بین یک تا دو ســال 20 درصد، دو تا سه سال 10 
درصد و در صورت نگهداری بیشــتر از ســه سال 
معاف از مالیات خواهند بود. در خصوص طلا و ارز 
نیز با نگهداری کمتر از یک سال معادل 30 درصد، 
بین یک تا دو سال سالانه 20 درصد و بیش از دو 
ســال معادل 10 درصد مالیات دارند. به هر یک از 
اعضــای خانوار در هر 5 ســال، معادل 200 گرم 

طلای 18 عیار معافیت داده شده است.

استیبل کوین یو اس دی سی یکی از محبوب ترین استیبل کوین های 
بازار ارزهای دیجیتال است که در این گزارش به معرفی آن خواهیم 
پرداخت. اســتیبل کوین ها یا رمزارزهای پایدار، ارزهایی هستند که 
همواره قیمت آنها ثابت اســت. قیمت ثابت و کم ریســک بودن 
معاملات در ســرمایه گذاری سبب شده اســت تا با گذشت زمان 

محبوبیت و همه گیری این ارزها میان کاربران افزایش یابد.
یو اس دی سی چیست؟

یو اس دی ســی یک استیبل کوین وابســته به دلار آمریکا با 
نســبت 1 به 1 اســت. در ازای هر واحد از این ارز یک دلار به 
صورت پشتوانه آن نگه داری می شود.این ارز در سپتامبر 2018 با 
شعار )پول دیجیتال برای عصر دیجیتال( راه اندازی شد. به گفته 
بنیانگذاران این ارز با هدف ایجاد بستری امن برای معامله گران 
در مواقع نوسان و همچنین تراکنش های مالی کسب و کار ها و 

بازی ها راه اندازی شده است.
چه کسانی در پشت پرده یو اس دی سی قرار دارند؟

یو اس دی سی توسط دو شرکت سرکل و کوین بیس راه اندازی 
شد. شرکت ســرکل خدمات پرداخت پی تو پی یا همتا به همتا 
به کاربــران ارائه می دهد و کوین بیس یکی از بزرگترین صرافی 

های ارز های دیجیتال به شمار می رود.
جرمی آلر و شان نویل، بنیانگزاران سرکل در توجیه راه اندازی 
این ارز گفتند: ما معتقدیم تراکنشــات از ایــن قبیل در اینترنت 
می توانند جهان را متحول کنند، مرز های مصنوعی اقتصادی را 

حذف کرده و بازار جهانی کارآمدتر و فراگیر تر را فراهم سازند.
در ســال 2020 سیرکل و کوین بیس مشترکاً خبر از ارتقاء و به 

روز رسانی پروتکل ها و قرارداد های هوشمند این رمزارز دادند. 
به گفته آنها هدف از این به روز رسانی، تسهیل تراکنشات روزانه 

و مبادلات پی تو پی است.
چه چیزی یو اس دی سی را متمایز می کند؟

بزرگترین نقطه قوت یو اس دی سی به شفافیت شرکت بنیانگذار 
بر می گردد. آنها به کاربران ضمانت می دهند که آنها قادر خواهند بود 
بدون هیچگونه مشــکل در ازای هر یک واحد از این ارز یک دلار 
آمریکا به کاربر بازگردانند. همچنین گزارشات شفاف، عدم تخلف و 
نظم کم نظیر در اداره شرکت موجب شده اند تا محبوبیت این استیبل 
کویــن روز به روز افزایش پیدا کند. با توجه به کم ریســک بودن 
اســتیبل کوین ها و بنا نهادن اعتمادی بی نظیر از سوی کاربران 
توسط شــرکت یو اس دی سی را می توان راه حلی امن و برای 

انواع مختلف تراکنشات مالی در نظر گرفت.

رونمایی از آجیل اقتصادی

خواب جدید برای بازار خودرو

استیبل کوین USDC برای کاهش ریسک
قیمت آجیل شب یلدا در بازار اعلام شد؛

 وزارت صمت در سود مردم شریک می شود؟

بهترین راه حلی جایگزین در معاملات؛

اخبار کوتاه 

وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه در حوزه هوایی نوســازی 
ناوگان و افزایش تعداد ناوگان هوایی در دستور کار است، گفت: 
از راه های مختلف نسبت به این کار اهتمام داریم و از تولید داخل 
نیــز حمایت می کنیم تا بتوانیم با حمایت داخلی تامین هواپیما را 

انجام بدهیم.
مهرداد بذرپاش امروز در حاشــیه مراســم بزرگداشــت هفته 
پژوهش در مرکز تحقیقات راه، مســکن و شهرســازی به بیان 
برنامه های وزارتخانه در حوزه مســکن و حمل و نقل پرداخت و 
گفت: در حوزه ریلی تکمیل کریدور شمال-جنوب و شرق-غرب 
از مسئولیت های اصلی ماست که در این خصوص توافقات خوبی 
با تامین کنندگان مالی داخلی و خارجی انجام شــد. همین امروز 
نیز با کشــورهایی که نمایندگان  آنها در ایران هستند در سطوح 

مختلف صحبت های خوبی انجام شده است.
تکمیل کریدورهای  اصل جاده ای در دستور کار است

وی ادامه داد: در حوزه جاده ای مشــکلات از گذشته باقی مانده 
اســت. در چارچوب منابعی که در اختیار داریم هم در حوزه منابع 
عمومی و هم در حوزه منابعی که از فروش اموال و مولدســازی 
دارایی ها در دستور کار داریم تکمیل کریدورهای اصلی در دستور 

کار قرار دارد.
عضو کابینه دولت سیزدهم توضیح داد: در حوزه بندری با کشورهای 
حاشیه خلیج فارس توافقات خوبی انجام شده است که با نهایی شدن 
اعلام عمومی خواهد شد. در این بخش شرکت های مشترکی را با 
برخی از کشــورها در دست تاسیس داریم تا در جابه جایی مسافر و 
بار بتوانیم جهش قابل توجهی را داشته باشیم تا زنجیره دریایی را به 
ریلی وصل کند. بدین معنا از حاشیه کشورهای خلیج فارس به راحتی 

به کشورهای CIS دسترسی انجام شود.
بذرپــاش ادامه داد: در حوزه هوایی نوســازی ناوگان و افزایش 
تعداد ناوگان هوایی در دستور کار است. از راه های مختلف نسبت 
به آن اهتمام داریم و از تولید داخل نیز حمایت می کنیم تا بتوانیم 
با حمایت داخلی تامین هواپیما را انجام بدهیم. هم به لحاظ تعداد 

و هم نوسازی ناوگان اقدامات خوبی در حال انجام است.
بهسازی راه های روستایی یکی از اولویت های 

وزارت راه و شهرسازی
وی خاطرنشــان کــرد: در حــوزه راه روســتایی کــه یکی از 
اولویت های مردم و نمایندگان به ویژه در مناطق محروم اســت 
مشــکلاتی وجود دارد که بهســازی راه های روســتایی یکی از 

اولویت های ما در شبکه راه های کشور است که برنامه ها در این 
بخش به زودی اعلام می شود.

وزیر راه و شهرســازی در خصوص تامیــن مالی اجرای طرح 
نهضت ملی مســکن نیــز توضیح داد: روش هــای مختلفی در 
دستور کار است. در هدف گذاری تامین مسکن که اولویت دولت 
و قانون جهش تولید مســکن اســت از روش های مختلفی کار 
دنبال می شود. از روش های ترکیبی تامین منابع مالی نیز استفاده 
خواهد شــد تا این کار محقق شود. بدین معنا، زمین، تسهیلات، 
اتمام پروژه های مســکن مهر، اتمــام پروژه های نهضت ملی و 

روش های دیگر ساخت مسکن در دستور کار است.
دولت برای ساخت مسکن ابزارهای تشویقی را در 

اختیار مردم و سازندگان قرار می دهد
بذرپاش ادامه داد: یکی از شرکای اصلی وزارت راه و شهرسازی 
در تامین مســکن شهرداری ها هستند که شهرداری ها باید سهم 
قابل قبولی را در تولید مســکن برعهــده بگیرند. منظور از یک 
میلیون مســکن بدین معنا نیســت که تمامی یک میلیون واحد 

مسکونی در سال را دولت می سازد بلکه به این معناست که دولت 
ابزارهای تشــویقی را در اختیار قرار می دهد تا هم شهرداری ها 
و هم خودمالکی ها ســاخت را هم در شــهرها و هم در روستاها 

انجام بدهند.
وی بــر تامین زمین نیز تاکید کرد و افزود: واگذاری زمین یکی 
از سیاست های جدی ماست که در این بخش بررسی ها در حال 
انجام اســت. تیمی مامور شــده تا روی واگذاری زمین فعالیت 
داشته باشــند که در کدام شــهرها امکان واگذاری زمین وجود 
دارد که این فرآیند در ابتدای ســال بعد در مقیاس گسترده آغاز 
خواهد شد. این تیم شهر به شهر را مورد بررسی قرار می دهند و 
استانداران در سراسر کشور مامور هستند تا شهرهایی که اراضی 
دارند که قابلیت الحاق به محدوده را دارد و زمین هایی را می توان 
واگذار کرد، احصا شــود و طبق قانون اگر این اراضی متعلق به 
شــرکت های دولتی و دستگاه های اجرایی باشــند باید تحویل 

وزارت راه و شهرسازی شود.
وزیر راه و شهرسازی همچنین با تاکید بر اینکه دو رویکرد نگاه 

فناورانه و پیشــران بودن وزارتخانه در بخش های مختلف دنبال 
می شود از تشکیل شورای عالی پژوهش خبر داد و گفت: موفقیت 
در مراحل شــناخت نظام مسائل، ارائه راه حل و اجرایی کردن آن 

می تواند به رفع مشکلات بیانجامد.
 بذرپــاش تصریح کرد: برای اینکــه نتایج پژوهش ها به نتیجه 
نهایی و حل مشــکل منجر شــود لازم است سه مرحله شناخت 
نظام مســائل، ارائه راه حل ها و اجرایی کردن راه حل ها موارد به 
درســتی انجام شود و هر مرحله اگر به درستی انجام نشده باشد 

نمی تواند به نتیجه نهایی حل مشکل منجر شود.
بررسی روش های تأمین مالی مسکن حمایتی

وزیر راه و شهرســازی درباره طرح نهضت ملی مسکن و اشاره 
به هزینه ساخت مسکن مهر و خط اعتباری آن توضیح داد: برای 
ساخت چهار میلیون واحد مسکونی بر اساس قانون جهش تولید 
مسکن با برآورد هزینه ساخت حدود متری 7 میلیون تومان با در 
نظر گرفتن هر واحد با مشاعات به مساحت 100 متر مربع، بودجه 
2 هــزار و800 میلیارد تومانی نیاز اســت که موضوع روش های 
تأمیــن مالی این طرح بــا توجه اینکه متقاضیان مســکن های 
حمایتی از اعضای دهک های پایین درآمدی جامعه هستند، باید 

مورد بررسی و ارائه راه حل قرار گیرد.
بذرپاش اظهار کرد: این وزارتخانه با صنعت ساختمان، صنعت ریلی و 
صنایع دریایی، جاده ای و هوایی مواجه است که باید رویکرد صنعت را 
با در نظر گرفتن روش های تأمین مالی، مشتری، زمان ساخت، بازار، 
رقبا و شرکا و موضوع تحریم ها در نظر داشته باشیم. طبیعتا اگر به 
موضوعات تخصصی وزارت راه و شهرسازی به عنوان صنعت بنگریم 
لازم است رویکرد مرتبط با صنعت هم داشته باشیم و پژوهشگران 

این حوزه نیز لازم است به این موضوع توجه داشته باشند.
وی با درخواست توجه جدی تر به حوزه حمل ونقل در مرکز تحقیقات 
راه، مســکن و شهرسازی تصریح کرد: لازم اســت در وزارت راه و 
شهرسازی دو رویکرد دنبال شود؛ نخست اینکه وزارتخانه فناورانه تر 
از گذشته اداره شود و مطابق با تکنولوژی و دانش حرکت کنیم و دوم 
آنکه درصدد هستیم تا وزارتخانه، پیشران پیشرفت کشور باشد که بر 

این اساس نقش ها متفاوت و بازتعریف خواهد شد.
وزیر راه و شهرســازی تاکید کرد: ما در میدان دچار مشکلات 

روزمره هستیم و در این بین پژوهش نباید از ما عقب تر باشد.
بذرپاش با اشــاره به اهمیت پژوهش در وزارت راه و شهرسازی 

از تشکیل شورای عالی پژوهش خبر داد.

عضو کمیسیون انرژی مجلس: 

آقای رئیس جمهور، خبر دارید دلار 
3۸ هزار تومان شده؟ 

عضو کمیسیون انرژی مجلس تاکید کرد: آقای رئیسی، وزیر 
اقتصاد، رئیس کل بانک مرکزی، خبر دارید نرخ دلار به 38 

هزار تومان رسیده است؟
مضانعلی ســنگدوینی در نشســت علنی روز سه شنبه 22 
آذرماه مجلس شــورای اسلامی، در نطق میان دستور گفت: 
رئیس جمهور جناب آیت الله رئیســی در 31 ســفر استانی 
و حدود 15 ســفر منطقه ای تصمیمــات و مصوبات خوبی را 
در اســتان ها گرفتید در استان گلســتان مصوبات خوبی را 
گذراندید، ولی این مصوبات نیــاز به عزم جدی دارد نیاز به 
مدیران جهادی و انقلابی دارد. استان گلستان از این مدیران 
انقلابی و جهادی بی بهره اســت. وزیر کشور خطاب من به 
حضرتعالی اســت دو چند جلســه ای که با آیت الله رئیسی و 
وزیر کشــور داشتم این تذکر را دادم از شما خواهش می کنم 
تصمیمات و مصوبات را دنبال کنید مردم با این تصمیمات و 

مصوبات امیدوار شدند.
نماینده مردم گرگان و آق قلا در مجلس ادامه داد: وضعیت 
آب شرب و کشاورزی در استان بسیار نگران کننده است باید 
توجه ویژه ای بشــود. مدیر آب منطقه اســتان بسیار ضعیف 
عمل کرده است مگر می شــود در استان گلستان آب شرب 
مردم با مشکل مواجه شــده باشد، آقای محرابیان وزیر نیرو 
نیاز اســت که حتما با توجه به مجوزی که در استان گلستان 
برای آب شــرب از دریــای خزر این موضــوع هرچه زودتر 
اجرایی شود. نیاز اســت سدهای نرباب و میرداماد برای رفع 

کمبود آب شرب هرچه زودتر به بهره برداری برسد.
وی اظهار داشــت: آقای میرکاظمی کجای کار هستید؟ آیا 
در بین مردم هســتید؟ 7 درصد بودجه اســتانی را اختصاص 
داده اید بهتر اســت بودجه 1401 عینا به 1402 منتقل شود. 
وضعیت مدیریتی استان بسیار اسفبار است تجدید نظر کنید.

عضو کمیسیون انرژی مجلس تاکید کرد: جا دارد از رئیس 
جمهور، رئیس قوه قضاییه، رئیس مجلس شــورای اسلامی، 
مجمع نمایندگان اســتان گلســتان، وزیر نفــت، مدیرعامل 
شــرکت ملی صنایع پتروشــیمی، مدیر کل دادگســتری و 
دادستان اســتان در رابطه با پتروشیمی استان گلستان تقدیر 
و تشــکر کنم و از رئیس جمهور می خواهم کام مردم استان 
گلســتان، 95 هزار ســهامدار را بعد از 17 سال در دهه فجر 
امسال شیرین کنند و آغاز عملیات اجرایی پتروشیمی گلستان 

قبل از عید انجام شود.
ایــن نماینده مــردم در مجلس گفت: آقای رئیســی، وزیر 
اقتصاد، رئیس کل بانک مرکزی، خبر دارید نرخ دلار به 38 
هزار تومان رسیده است؟ چه خبر است؟ مردم چه کار کنند؟ 
گرانی کالا، اقلام و نیازهای خانواده و بســته شدن بانک ها 
برای وام خرد مردم چه وضعیتی است که برای مردم ساخته 
اید؟ مردم گرفتار هســتند و به وام های خرد نیاز دارند. مردم 

در اجاره مسکن با مشکل مواجه هستند.
سنگدوینی درخواست کرد: از قالیباف و هیات رئیسه مجلس 
می خواهــم ســاماندهی کارکنان دولت را بــه صحن علنی 
بیاورنــد. کارکنان دولت به مجلس رجــوع می کنند که نیاز 
اســت هر چه سریع تر ساماندهی کارکنان به نتیجه برسد هر 
چند که دولت مخالف اســت آقای رئیسی خودش اعلام کرد 

انتظار می رود هر چه زودتر در دستورکار مجلس قرار گیرد.
وی بیان کرد: وزیر بهداشــت وضعیت بهداشــت، درمان، 
تجهیزات پزشــکی، دارو و گرانی دارو در اســتان گلســتان 
شــرایط خوبی ندارد، باید رســیدگی شــود و بازدید میدانی 
انجام دهید تا بدانید در چه شــرایطی قرار داریم. مردم برای 
ساخت بیمارستانی در شرق گرگان 12 هزار هکتار زمین اهدا 
کرده اند نیازمند این اســت که قولی که داده اید عملی شود. 
دستگاه توموتراپی یکی از دستگاه های درمان سرطان است 
استان های شمالی کشور برای درمان سرطان به این دستگاه 

نیازمند است.
عضو کمیسیون انرژی مجلس اظهار داشت: آقای فتاح لطفا 
عدالت در توزیع ثروت بیت المال رعایت کنید، وضعیت مردم 
در شهرستان آق قلا مناسب نیست از این منطقه بازدید کنید.

 آخرین وضعیت افزایش حقوق 
در سال آینده

رئیس سازمان اداری و استخدامی اعلام کرد که هنوز میزان 
افزایش حقوق کارکنان و بازنشستگان در لایحه بودجه نهایی 
نشده اما فرمول جدیدی برای این کار پیشنهاد شده و در حال 
بحث و بررسی است تا بتوانیم بر اساس بهره وری دستگاه و 

نیروی انسانی، حقوق ها را افزایش دهیم.
میثم لطیفی، دربــاره آخرین وضعیت افزایش حقوق و تاثیر 
بهره وری در این زمینــه در لایحه بودجه 1402 اظهار کرد: 
پیشــنهادی در این زمینه مطرح شد و بر این اساس قرار بود 
دســتورالعملی با همکاری سازمان برنامه و بودجه و سازمان 
ملی بهره وری پیشــنهاد داده شــود تا با کمک دستگاه های 

متولی، این کار انجام شود.
وی بــا بیان اینکــه رئیس جمهــور روی افزایش حقوق و 
دســتمزد بر اساس بهره وری تاکید بسیاری دارد، افزود: البته 
این دستورالعمل دارای سه بخش بوده و هنوز تصویب نشده 
اســت، چرا که در دولت در حال نهایی شدن است. بر اساس 
این پیشنهاد قرار است بخشی از افزایش حقوق در سال آینده 
به صورت درصدی باشــد، بخشی از آن به صورت عدد ثابت 

و بخش دیگر نیز تابع بهره وری خواهد بود.
معاون رئیس جمهور ادامه داد: بخشــی از ارزیابی بهره وری 
در این زمینه به بهره وری دســتگاه بــر می گردد که کلیت 
آن دســتگاه را نشــان خواهد داد و دوم به بهره وری افراد 
مربوط می شود و می توان از ترکیب آن ها و بر اساس ارزیابی 
عملکردشان بخشی از جبران خدمات را موکول به این مسئله 

کنیم.
رئیس سازمان اداری و استخدامی در پاسخ به سوالی درباره 
اینکه افزایــش 20 درصدی حقوق در لایحه بودجه ســال 
آینده نهایی و تصویب شــده است یا خیر؟ گفت: هنوز چیزی 
تصویب نشده و در حال بحث بررسی در دولت است، چرا که 
باید در ابتدا منابع درآمدی دولت بررسی شود. بنابراین هنوز 
چیزی در لایحه تایید نهایی نشده است. اما مسئله اصلی این 

است که تصمیمات دولت منجر به تورم نشود.

وزیر راه و شهرسازی:

افزایش و نوسازی ناوگان هوایی در دستور کار است


